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Activitatea în segmentul litigiilor s-a intensificat, iar avocații anticipeaza o

înmulțire a disputelor dupa ce efectele economice ale crizei sanitare au început sa

apara în toate sectoarele. Stelian Garofil, Co-Managing Partner Dragne & Asociații:

Au aparut mandate noi, au fost numeroase situații în care partenerii contractuali nu

au onorat obligațiile din cauza pandemiei

Reluarea activitații instanțelor de judecata a adus o intensificare a activitații echipelor de litigii din cadrul

firmelor de avocatura. Astfel, începând cu 15 mai 2020, volumul de lucru a crescut în mod semnificativ,

depașind încarcatura normala din perioada anterioara pandemiei de coronavirus. „Creșterea gradului de

încarcare a fost generata nu numai de reluarea activitații instanțelor, dar și de faptul ca am primit

numeroase mandate noi în timpul pandemiei, majoritatea legate de probleme juridice decurgând din

aceasta situație cu care ne confruntam: probleme de dreptul muncii, atacarea unor acte administrative în

instanța, cereri de insolvența, aspecte ce țin de executarea contractelor de vânzare sau închiriere, negocieri

de contracte etc”, a explicat pentru 

Biz

Lawyer Stelian Garofil, Co-Managing Partner Dragne & Asociații. 

 

Avocații firmei „și-au facut temele” în timpul perioadei în care criza medicala a blocat toate activitațile din

instanța, astfel încât, atunci când s-au reluat procesele, a fost posibila și preluarea unor mandate noi, fara a afecta

activitatea curenta a juriștilor. „În toata perioada pandemiei am considerat ca cel mai important lucru este acela de

a informa prompt și constant clienții despre modificari legislative care i-ar putea afecta, de a monitoriza evoluția

dosarelor de instanța, de a participa la discutarea de strategii, de a de pregati temeinic cauzele pentru momentul

când instanțele de judecata urmau sa reia activitatea, inclusiv prin redactarea timpurie a actelor de procedura.

Având în vedere faptul ca instanțele funcționeaza normal și în luna iulie, renunțându-se la vacanța judecatoreasca,

anticipam ca aglomerarea ar trebui sa se disipeze în august, dar sa revina în forța în toamna. În ce privește numarul

litigiilor, deja resimțim depașirea acestuia numarului normal de litigii pentru aceasta perioada a anului”,

menționeaza Stelian Garofil.
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Au aparut multe mandate noi

Litigatorii firmei au muncit la capacitate maxima și în perioada de lockdown, volumul de activitate pastrându-se

relativ constant. „Au aparut mandate noi, situații noi cu potențial litigios la care a trebuit sa furnizam opinii

clienților, iar pregatirea actelor de procedura în dosarele suspendate au ocupat o parte însemnata din timpul nostru.

În toata aceasta perioada, termenele și ședințele de judecata au fost limitate, însa comunicarea din partea

instanțelor a cererilor de regularizare, a hotarârilor judecatorești și a actelor de procedura ale parții adverse a fost

foarte intensa, astfel ca am lucrat la fel de intens. Dat fiind gradul mare de încarcare al fiecarui avocat, aceasta

perioada a fost propice pregatirii din timp a dosarelor pentru reluarea activitații. Totodata, clienții noștri au avut

nevoie de asistența juridica conexa litigiilor ce ne-au fost încredințate, în special în legatura cu modul în care

numeroasele reglementari adoptate zilnic de catre autoritați le-ar fi putut influența afacerile. Pe cale de consecința,

am acordat asistența juridica clienților și cu privire la aceste aspecte”, arata Co-Managing Partner-ul Dragne &

Asociații.

Avocatul precizeaza ca majoritatea mandatelor noi primite în aceasta perioada a vizat dispute sau litigii generate

de diverse tipuri de contracte comerciale, cauze de insolvența, precum și cauze urgente, de exemplu: masuri

asiguratorii, cereri de suspendare, ordonanțe președințiale, cereri în contencios administrativ, litigii în domeniul

achizițiilor publice, precum și solicitari de asistența în legatura cu impactul actelor normative emise de autoritați în

legatura cu pandemia de coronavirus asupra activitații curente a societaților.

„Anticipam o creștere a disputelor în zona de executare a contractelor în rândul profesioniștilor, întrucât au fost

numeroase situații în care partenerii contractuali nu au onorat obligațiile derivate din contracte din cauza

pandemiei. De asemenea, o creștere a disputelor va fi, cel mai probabil, în domeniul insolvenței, al dreptului

muncii, precum și în domeniul bancar, incluzând probleme de finanțari acordate atât profesioniștilor, cât și

persoanelor fizice. Numeroasele modificari legislative au condus la apariția unor noi situații economice și juridice,

care trebuie gestionate de clienți și de partenerii lor contractuali”, mai spune Stelian Garofil.

În perioada în care instanțele și-au oprit activitatea, avocații nu au experimentat ședințe de judecata online, dar au

participat la ședințe de judecata chiar la sediul instanțelor din București și din țara, în pricini urgente (masuri cu

caracter provizoriu, masuri asiguratorii etc.).

„Interacțiunea cu instituțiile statului a fost rezonabila în ultimele trei luni, am constatat cu surprindere ca

majoritatea instituțiilor au fost deschise la comunicarea online, au afișat programele și procedurile de lucru pe

website și au putut fi contactate incusiv telefonic, ceea ce a înlesnit activitatea noastra. De asemenea, instanțele de

judecata au gestionat bine aceasta criza, prin departamentele administrative, care au raspuns prompt solicitarilor

noastre”, puncteaza avocatul.

În perioada de alerta, activitatea în segmentul litigiilor a crescut, iar avocații se așteapta ca, în intervalul urmator,

sa se înregistreze o creștere și mai mare a acestui domeniu, întrucât, efectele economice ale crizei sanitare au

început sa apara treptat în toate sectoarele.

„Dreptul muncii reprezinta un segment în care lucram intens chiar din perioada pandemiei, incluzând asistența

juridica curenta catre angajator sau angajați, reorganizari, cât și litigii generate de acestea. Am asistat în aceasta

perioada numeroși clienți în acest domeniu, dar și în cel al contenciosului administrativ au aparut numeroase

solicitari”, subliniaza Co-Managing Partner-ul Dragne & Asociații.
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Activitatea de arbitraj a continuat online

De asemenea, a ramas neschimbata activitatea de arbitraj național și internațional, care s-a derulat foarte bine

online, astfel încât, asistența juridica acordata cliențior în astfel de dosare nu a fost afectata.

Avocații firmei specializați în arbitraj au continuat sa acorde asistența în arbitraje ICSID, ICC și în câteva arbitraje

internaționale aflate pe rolul Curții de Arbitraj Comercial Internațional de pe lânga Camera de Comerț și Industrie

a României.

„Am avut dosare în care aceste audieri s-au întins pe durata a câteva zile prin intermediul unei platforme de

interacțiune online, iar desfașurarea dezbaterilor nu a fost deloc împiedicata de dificultați tehnice. A fost o

experiența foarte reușita. De asemenea, avocații noștri au participat la ședințe de arbitraj organizate de catre Curtea

de Arbitraj Internațional de pe lânga Camera de Comerț și Industrie a României, ședințe care de asemenea s-au

desfașurat foarte bine. În acest moment, gestionam peste zece proceduri arbitrale, în care valoarea pretențiilor

depașește 60 de milioane de euro”, detaliaza profesionistul Dragne & Asociații.

Unul dintre cele mai complexe mandate la care experții lucreaza în aceasta perioada este un arbitraj de investiții

organizat sub auspiciile ICSID și gestionat sub îndrumarea avocaților Ion Dragne și Stelian Garofil, care lucreaza

cu o echipa foarte buna de avocați seniori. Acest mandat se remarca atât prin complexitatea aspectelor în disputa,

cât și prin multitudinea de probleme juridice dezbatute cu referire, printre altele, la jurisdicția tribunalului arbitral

din cadrul ICSID.

„Probabil cea mai buna realizare în urma acestei perioade privește faptul ca activitatea firmei noastre și a avocaților

noștri s-a putut desfașura foarte bine și la distanța, ceea ce va fi de ajutor în viitor. Am început sa folosim mai

intens diverse platforme de interacțiune online, sa ne adaptam la fiecare și am dezvoltat câteva metode eficiente de

lucru în echipa și de coordonare a activitații astfel încât sa nu existe bariere „de timp” deși am fost dispersați „în

spațiu”. Nu am întâmpinat niciun fel de dificultați în aceasta perioada și am continuat sa lucram proiectele în care

am fost angajați astfel încât clienții sa nu resimta ca exista limitari sau dificultați legate de contactul direct cu

avocatul, de accesul la instanțe sau la alte instituții publice, de promptitudinea raspunsurilor sau modalitatea

eficienta de rezolvare a problemelor juridice.”

Stelian Garofil, Co-Managing Partner Dragne & Asociații 

 

O echipa puternica de litigatori

Firma are o echipa puternica axata pe practica de litigii. În prezent, în cadrul Dragne & Asociații sunt 33 de

avocați care lucreaza exclusiv în spețe de litigii și arbitraj. Echipele sunt împarțite, în funcție de specializare,a pe

domenii de drept și sunt coordonate de șaseavocați asociați.

Modul de lucru este asemanator cu cel anterior pandemiei, echipele sunt specializate pe diverse domenii, precum
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drept fiscal, achiziții publice, drept bancar, drept comercial, dreptul muncii etc. Nu au fost modificari în ultimele

câteva luni în componența echipelor, în sensul de a înceta colaborari cu avocați din motive legate de pandemie sau

din orice motive care țin de volumul de munca. Dimpotriva, firma intenționeaza sa mareasca, în cel mai scurt timp,

echipa. 
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